
 

 

 

Medlem af Folketinget Per Larsen (K) har den 9. februar 2024 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 529 til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 529: 

”Mener ministeren, at det i vurderingen af nye lægemidler vil give mening at 

supplere det eksisterende vurderingsgrundlag med en beregning af, hvorvidt en 

ibrugtagning af lægemidlet kan frigøre kapacitet i sundhedsvæsenet?” 

 

Svar: 

Som minister ligger det mig meget på sinde at sikre, at vi får mest mulig sundhed for 

vores tilgængelige ressourcer.  

 

Det er min forståelse, at Medicinrådet allerede inkluderer sundhedsvæsenets 

ressourceforbrug, når de vurderer nye lægemidler. Og det er mit indtryk, at 

Medicinrådets tager denne opgørelse i betragtning, når der træffes beslutning om 

ibrugtagning af lægemidlet.    

 

Jeg har samtidig noteret mig, at Robusthedskommissionen lægger vægt på, at det 

kommende tværgående nationale prioriteringsråd skal bidrage til at frigøre 

ressourcer, der kan anvendes til at robustgøre sundhedsvæsenet.  

 

Jeg er enig i, at der er behov for klar prioritering, som kan frigøre kapacitet i 

sundhedsvæsenet, og jeg er åben over for at overveje, hvordan et kommende 

nationalt prioriteringsråd får de bedste forudsætninger herfor.  

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Sophie Løhde 
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